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 Protokół nr 42/2023 

z łączonego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

odbytego 19 czerwca 2023 r.  

w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy w Wapnie 

 

Łączone posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Samorządowej i Spraw 

Społecznych rozpoczęło się o godz. 15:49. Otworzył je Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego p. Leszek Baczyński, który powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz członków obu komisji. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego - frekwencja 66,67% (nieobecni Radni: Mariusz Łasut, Marita 

Białożyt, Mikołaj Szumann (usprawiedliwiony). 

Komisja Samorządowa i Spraw Społecznych – frekwencja 80% (nieobecni Radni: Dariusz Nitka). 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego p. Leszek Baczyński informuje o zmianie 

w porządku obrad łączonych komisji. Na początku głos zabierze przedstawiciel firmy DOEKO GROUP Sp. z o.o. 

– doradca klienta w obszarze JST i B2B Pan Piotr Szarek. Porządek obrad po zmianach: 

1. Prezentacja firmy DOEKO GROUP Sp. z o.o. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Wapnie. 

3. Zapoznanie się z raportem o stanie Gminy Wapno za rok 2022. 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok. 

5. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu za 2022 rok. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum zaufania; 

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Wapno za 2022 rok; 

c) udzielenia Wójtowi Gminy Wapno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok; 

d) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2023 – 2036; 

e) wprowadzenia zmian do budżetu na 2023 rok; 

f) udzielenia Powiatowi Wągrowieckiemu pomocy finansowej; 

g) podziału Sołectw Wapno i Stołężyn na sołectwa: Wapno, Wapno Północ, Stołężyn i Stołężyn 

Osada oraz w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutów Sołectw Gminy Wapno. 

7. Sprawy bieżące. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 1. Przedstawiciel firmy DOEKO GROUP Sp. z o.o. przedstawił ofertę na temat klastrów energii oraz 

spółdzielni energetycznych, inicjatyw, które podejmują JST m. in. w celu pozyskania funduszy na OZE.  

Pan Piotr Szarek poprosił o zadawanie pytań. 

Radny T. Hemmerling: W jaki sposób Państwa firma może pomóc konsumentowi, np. nie jesteście w stanie 

ingerować w obniżenie napięcia na linii? 

Przedstawiciel P. Szarek: Oczywiście, że nie. Jest to kwestia dystrybutora. Są jednak pewne rozwiązania, które 

wykorzystujemy w klastrach energii, czyli wykorzystanie magazynów energii indywidualnej po stronie prądu 

stałego. Magazyny energii to jest rozwiązanie na wyłączanie się instalacji fotowoltaicznej. 

Radny T. Hemmerling: Rozumiem, że Państwo przyjmują konsumentów na nowych zasadach, tylko pośredniczą? 

Przedstawiciel P. Szarek: My w żaden sposób nie pośredniczymy. Jesteśmy po to, aby stworzyć klaster energii. 

Tak samo jest ze spółdzielnią energetyczną. Warunki wynikają z ustawy, my to tylko organizujemy.  
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Radny T. Hemmerling: Wczoraj w Wapnie było napięcie 265V na linii, czy są Państwo w stanie zagwarantować, 

że jeżeli gmina podpisze z Państwem umowę odbiorą Państwo każdy kilowat wyprodukowany przez fotowoltaikę? 

Przedstawiciel P. Szarek: My nie jesteśmy firmą, która tą energię odbiera, sprzedaje, kupuje. Nie jesteśmy firmą, 

która buduje instalacje OZE i magazyny energii. Jesteśmy podmiotem, który tworzy dokumenty do klastra energii 

bądź spółdzielni, załatwia dotację na projekty parasolowe. Takiej gwarancji nie da żadna firma.  

Wójt Gminy Wapno uzupełnił wypowiedź przedmówcy omawiając korzyści płynące z rozwiązania jakim jest 

klaster energii w najbliższych latach, podając jako wzór rozwiązania wprowadzone przez Gminę Lądek Zdrój. 

i poprosił radnych o poparcie projektu i zgodę na zabezpieczenie kwoty na to przedsięwzięcie. 

Radna M. Pawłowska: O jakiej kwocie mówimy? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Kwota, którą musimy zabezpieczyć to 20.000,00, aby firma przygotowała 

dokumentację związaną z klastrem. Odnośnie spółdzielni porozmawiamy w przyszłym roku. 

Radna M. Pawłowska: Są jakieś ograniczenia dotyczące ilości członków indywidualnych w takiej spółdzielni? 

Przedstawiciel P. Szarek: Jest ograniczenie, w spółdzielni energetycznej może być 1000 członków maksymalnie. 

W pierwszej kolejności są to mieszkańcy zagrożeni ubóstwem energetycznym. 

Radny T. Hemmerling: Czy to oznacza zakupu magazynu energii? 

Wójt M. Kędzierski: Nie, magazyn energii to jest osobna kwestia. Chodzi o to, żeby instalacje OZE, które już 

istnieją na terenie gminy Wapno, lub nowe, które powstaną, mogły ze sobą handlować energią. Różnica w cenie 

tej energii będzie wynikała z kosztów przesyłu, których nie będziemy ponosić w ramach tego układu. 

Radny T. Hemmerling: A jak od strony technicznej wygląda powołanie takiej spółdzielni? 

Wójt M. Kędzierski: Mamy siatkę punktów przyłączeniowych. Klaster łączy te punkty w całość. Natomiast 

spółdzielnia energetyczna jest do tego, żeby rozliczać przesyły, ewentualne transakcje kupna-sprzedaży tej energii. 

Radny T. Hemmerling: Czy Państwa firma pomaga w zbyciu tej energii? Mam nadwyżkę, gdzie mam to sprzedać? 

Przedstawiciel P. Szarek: Lokalny dystrybutor energii elektrycznej jest zobowiązany zająć się przesyłem tej energii 

i jej rozliczeniem. 

Wójt M. Kędzierski: Samorząd też jest w klastrze, nadwyżkę można sprzedać gminie.  

Przewodniczący L. Baczyński: Jak wygląda w późniejszym czasie opłacalność takiej inwestycji dla odbiorców 

prywatnych? 

Przedstawiciel P. Szarek: W hierarchii opłacalności mamy konsumentów na opłacalnych „starych zasadach” i oni  

nie będą wchodzili w spółdzielnie energetyczną. Mamy nowych konsumentów, na „nowych zasadach”, dla których 

najlepszym rozwiązaniem jest zrobienie, przez klaster energii, projektu parasolowego, czyli możliwość 

zamontowania w domu magazynu energii z dotacją rzędu 70-85%. Aby przystąpić do projektu parasolowego 

mieszkaniec nie musi być członkiem spółdzielni energetycznej, po prostu gmina w ramach klastra energii pozyska 

środki na przeprowadzenie programu parasolowego. 

Na koniec Wójt Gminy poinformował, że 12 lipca w Ministerstwie Aktywów Państwowych odbędzie się spotkanie 

dotyczące przyłącza 800MW dla Gminy Wapno.  

 

Przewodniczący L. Baczyński ogłasza przerwę. 

Wznowienie posiedzenia o godz. 17:20. 

 

Ad. 2. Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Wapnie przedstawiła Kierownik GOPS w Wapnie Pani 

Anna Popiel. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radny a. Szymanik: Czy obecny zespół działa nadal? 

Kierownik GOPS A. Popiel: Tak, on działa do momentu powołania nowego. 

Radny A. Szymanik: Ten nowy zespół będzie od przemocy domowej? 

Kierownik GOPS A. Popiel: Tak. 

Radny A. Szymanik: Czy według dokumentacji policji przemoc domowa występuje w gminie? 
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Kierownik GOPS A. Popiel: Tak. Zespół cały czas pracuje. Szczegóły zawiera sprawozdanie za rok 2022 

omawiane na ostatniej komisji. 

Przewodniczący L. Baczyński: Taki zespół z ilu członków się składa? 

Kierownik GOPS A. Popiel: Obecnie jest 6 osób w tym zespole. 

 

Przewodniczący przechodzi do kolejnych punktów z powodu chwilowej nieobecności na sali Wójta. 

 

Ad. 6f. Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia Powiatowi Wągrowieckiemu pomocy finansowej 

przedstawiła Skarbnik Gminy Wapno Pani Monika Dobroniecka. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. Pomoc dotyczy udzielenia dotacji przez Gminę Wapno na zakup i montaż elementów bezpieczeństwa 

ruchu na drodze powiatowej, które mają zostać umiejscowione przy przedszkolu oraz dotacji na dofinasowanie 

przewozów o charakterze użyteczności publicznej, jest to kwota ogółem 39 317,94 zł. Uchwała jest potrzebna, aby 

można było podpisać umowę z powiatem. 

Radny W. Rochowiak: Jaki jest udział powiatu w tym przedsięwzięciu? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Finansują zmianę organizacji ruchu. 

Radny R. Piechowiak: Czy na dowóz będzie umowa? Czy w tej umowie będą warunki przewozu? 

Sekretarz M. Kosmowska: Do uchwały będzie umowa na udzielenie dotacji. Dzięki dotacji wszystkie istniejące 

dotychczas połączenia będą nadal funkcjonowały. 

 

Ad. 6g. Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie podziału Sołectw Wapno i Stołężyn na sołectwa: Wapno, 

Wapno Północ, Stołężyn i Stołężyn Osada oraz w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutów Sołectw Gminy 

Wapno, przedstawiła Sekretarz Gminy Wapno Pani Marika Kosmowska. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 

do protokołu. 

Radny W. Rochowiak prosi zebranych o przedyskutowanie zasadności podziału, ponieważ z protokołów 

zebrań wiejskich wynika, że mieszkańcy nie mają problemów z realizacją złożonych wniosków. Podział nie zmieni 

też niczego jeżeli chodzi o fundusz sołecki, a jedynie dojdzie koszt w postaci nowego sołtysa. Przeprowadzone w 

ww. temacie konsultacje społeczne nie są wiążące dla rady, mają charakter opiniotwórczy. Przewodniczący Rady 

poinformował, że na zebraniach wiejskich mieszkańcy wypowiadali się negatywnie o podziale sołectw. 

Radny R. Piechowiak: Ilu mieszkańców wypowiedziało się w trakcie konsultacji społecznych? 

Sekretarz M. Kosmowska: W Wapnie 57 osób, w Stołężynie 38. 

Przewodniczący L. Baczyński poinformował, w jakich okolicznościach mieszkańcy złożyli wniosek o podział 

sołectwa Wapno. 

 

Ad. 3. Przewodniczący L. Baczyński prosi Pana Wójta o przedstawienie raportu o stanie gminy za rok 2022, 

informując, że materiały radni otrzymali w wersji pisemnej. Wójt Pan Maciej Kędzierski poinformował o 

głównych zagadnieniach dokumentu, raport zostanie szczegółowo omówiony na sesji absolutoryjnej i poprosił o 

zadawanie ewentualnych pytań. Raport o stanie gminy za rok 2022 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Radny T. Hemmerling: Odnośnie dochodów majątkowych - nie sprzedały się jakieś działki? 

Wójt M. Kędzierski: Mieliśmy kilka nieruchomości na sprzedaż. Ze względu na to, że nie było oferenta, grunty 

zostały wydzierżawione. 

Radny T. Hemmerling: Co było zrealizowane z programu czyste powietrze? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Program czyste powietrze jest finansowany ze środków Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska. Gmina wykłada środki, a następnie po rozliczeniu wnosi o zwrot. W zeszłym roku 

sfinansowano obsługę programu, była to 1 osoba na umowie-zleceniu, środki biurowe, artykuły promocyjne oraz 

monitor LCD. 

Radny T. Hemmerling: Czego dotyczyła poprawa efektywności energetycznej gminy Wapno, strona 8 raportu? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Była to umowa na wymianę oświetlenia na ledowe. 

Radny T. Hemmerling: Jeżeli chodzi o zaległości podatkowe, ile podmiotów składa się na zadłużenie roku 2022? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Jest jedna firma nieściągalna, jest to duża kwota. 
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Radny T. Hemmerling prosi jeszcze o rozważenie tematu wykluczenia komunikacyjnego gminy, w kontekście 

transportu zbiorowego. Wójt M. Kędzierski informuje, jak sytuacja wygląda w powiecie i jak decyzje władz 

powiatowych wpłynęły na sytuacje w gminie.  

Radny T. Hemmerling:  

Radni nie wnieśli więcej uwag. 

 

Ad. 4. O przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok. została poproszona Skarbnik Gminy 

Wapno Pani Monika Dobroniecka. Pani Skarbnik poinformowała, że opinia RIO na temat wykonania budżetu była 

pozytywna z uwagą. Uwaga dotyczyła niewskazania informacji o realizacji zadania dotyczącego zakupu 

komputerów dla dzieci z rodzin popegeerowskich oraz zmiany finansowania klubu sportowego w przedmiocie 

nazewnictwa paragrafu. Dochody zostały zrealizowane w 91%, wydatki w 87%. Przychody wprowadzone w roku 

ubiegłym wynosiły 3 899 344,60 zł. Rozchody, czyli spłaty kredytów, tworzenie lokat, wynosiły 5 248 753,93 zł. 

Gmina spłaciła kredyty w całości i wyemitowała obligacje. Zadłużenie gminy wynosi 2 829 000,00, co stanowi 

10,86% planowanych dochodów. Osiągnięta nadwyżka wynosiła 1 431 000,00 zł. Wydatki majątkowe dotyczyły 

remontu dróg, zakupu wagi, zakupu kosiarki, zakupu samochodu ciężarowego. Z funduszy sołeckich nie udało się 

zrealizować tylko 1 zadania w sołectwie Wapno. 

Radny W. Rochowiak: Jak wygląda temat lokat, jeżeli chodzi o pryzmat czasu? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Lokaty były przekazywane transzowo. Dwie z trzech transz zostały już rozwiązane z 

racji podpisania umowy na realizację ścieżki na ul. Długiej. Trzecia transza ma termin do końca czerwca. We 

wrześniu mamy zamiar utworzyć kolejną lokatę, ponieważ środki uzyskane z kapitalizacji odsetek, obecnie było 

to 60 000,00 zł, są dla gminy znaczące. 

Radny W. Rochowiak: A papiery wartościowe? 

Skarbnik M. Dobroniecka: O tym mówiłam na komisji rewizyjnej, udało nam się zaoszczędzić na odsetkach z racji 

tego, że marża kredytu była dosyć wysoka, podobnie jak WIBOR.  

Radny A. Szymanik: Czy gmina może wcześniej spłacić kredyt? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Obligacje możemy wcześniej wykupić. 

 

Ad. 6de. Pani Skarbnik prosi Przewodniczącego o kontynuowanie wątku związanego z finansami gminy i 

przedstawia projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wapno na lata 2023 – 2036 oraz uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2023 

rok. Zakres zmian do budżetu zawiera uzasadnienie do projektu uchwały, który stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu i ma swoje odzwierciedlenie w projekcie uchwały dotyczącej zmian w WPF, który stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu.  

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 5. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Szymanik poinformował, że Komisja Rewizyjna 

pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu i skierowała wniosek do Rady Gminy o absolutorium za 2022 rok 

dla Wójta Gminy Wapno. 

 

Ad. 6a. Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum zaufania 

przedstawiła Referent UG Wapno Pani Sylwia Maćkowiak. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 6b. Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wapno za 2022 rok przedstawiła Referent UG Wapno Pani Sylwia 

Maćkowiak. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 



5 
 

 

Ad. 6c. Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 rok przedstawiła Referent UG Wapno Pani Sylwia Maćkowiak. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 7. Przewodniczący komisji poprosił o zgłaszanie uwag w sprawach bieżących. 

Radny A. Szymanik: Pani Skarbnik, ile w tym roku zapłaciliśmy za usługę wynajmu koparki? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Do tej pory około 15 000,00 zł. 

Radny A. Szymanik: A koszt remontu gminnej koparki ile wyniesie? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Około 40 000,00 zł.  

Wójt gminy poinformował o wniosku jednego z mieszkańców w sprawie bezpłatnego przekazania gminie 

gruntu z gruzem po budynku podszybia, który gmina mogłaby przeznaczyć na budowę dróg. W odpowiedzi na 

pytania radnych Pan Wójt wyjaśnił, że działka znajduje się na szybie i ewentualne problemy związane z tym faktem 

i tak będą musiały zostać rozwiązane przez gminę. Projekt uchwały w tej sprawie zostanie w odpowiednim czasie 

przedstawiony radnym.  

Wniosek drugiego mieszkańca dotyczy ponownej próby wykupu nieruchomości drogi przejazdowej. Po 

przeanalizowaniu sprawy również zostanie sporządzony projekt odpowiedniej uchwały. 

Radny R. Piechowiak: Czy coś się zmieniło w tej sprawie w ostatnim czasie? Dotychczasowe przeszkody, które 

wskazała rada nie zniknęły? 

Wójt M. Kędzierski: Nie, ale ponieważ wniosek dotyczy lokalnego przedsiębiorcy jeszcze raz chcemy zbadać 

sprawę, np. temat blokady dostępu do innych nieruchomości, aby radni mieli informację na temat pozytywnych i 

negatywnych skutków ewentualnej transakcji przed podjęciem decyzji. 

Radna M. Pawłowska: Analizując sprawę proszę wziąć pod uwagę budynek GOPS-u, podjazd dla inwalidów, 

parking. 

 W sprawie postępowania sądowego przeciw urzędowi górniczemu Wójt poinformował, że odpisał na 

odpowiedź urzędu na pozew gminy i czeka na wyznaczenie terminu pierwszej rozprawy. 

 Przewodniczący łączonych komisji zwrócił uwagę na niedociągnięcia przy budowie ul. Długiej. 

 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący L. Baczyński kończy posiedzenie. 

Zebranie rozpoczęło się o godzinie: 15:49 

Zakończyło się o godzinie: 19:37 

 

Protokołowała: 

Sylwia Maćkowiak    

     

Przewodniczący 

Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

/-/ Leszek Baczyński 


